
Afsprakenlijst agendacommissie 25 november 2020

Aanwezig: 
Voorzitter de heer Hoosemans 
Leden mevrouw Broekhoven en de heren Demir, Jacobs en Peters
Griffie de heer Kaarsemaker (griffier), mevrouw Herders en mevrouw 

Rosiers (verslag)
Ambt. organisatie de heer Geers

Verhinderd de heer Buijs (bgm/raadsvoorzitter)

1. Opening, mededelingen en vaststellen agenda
De voorzitter opent de videobijeenkomst. 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

2. Afsprakenlijst van de agendacommissie van 28 oktober 2020
De afsprakenlijst wordt ongewijzigd vastgesteld.

3. Actielijst agendacommissie
Akkoord. 

Naar aanleiding van de actielijst:

Debattraining
De commissie bevestigt het uitstellen van de debattraining tot na de verkiezingen 
(standpunt was al via belronde geïnventariseerd).

Spreektijden
De griffier constateert een groot verschil tussen het debat gisteren over de Voedseltuin 
en het debat in de begrotingsraad. De spreektijd heeft geleid tot een beter debat. 
Dhr. Hoosemans vond het jammer dat een enkele fractie de spreektijd al in de eerste 
termijn had benut, waardoor andere fracties geen vragen aan hen konden stellen en niet 
met hen in debat konden gaan. Dhr. Peters merkt op dat spreektijd autoriteit verschaft 
aan de voorzitter. Mevr. Broekhoven vindt het nog te snel om conclusies te trekken; 10 
minuten voelde soms als te weinig tijd en de spelregels zijn nog onvoldoende bekend. 
Dhr. Demir constateert dat spreektijd uitnodigt om kritisch te zijn op wat je in wil brengen; 
soms kan een fractie volstaan met een korte stemverklaring. Wel zou evt. een 
uitzondering gemaakt kunnen worden voor het inbrengen van moties of amendementen. 
Ook het verschuiven van het debat naar de tweede termijn is positief ervaren.
De commissie is in meerderheid voorstander van het toe gaan passen van een spreektijd 
van 10 minuten. Mevr. Broekhoven heeft daarbij aarzeling en hecht aan een raadsbrede 
evaluatie na enkele maanden en een heldere uitleg en consequent hanteren van de 
spelregels (bijv. gaat het van je spreektijd af als een portefeuillehouder je vraag niet heeft 
beantwoord en je daarom je vraag opnieuw moet stellen). Dhr. Demir zou de spreektijd 
graag ondersteund zien door een stopwatch, die voor iedereen in beeld is. De griffier 
geeft aan dat dat bij vergaderingen in StarLeaf niet kan, maar bij vergaderingen in de 
raadzaal wel. 
De agendacommissie kan bij een drukke vergadering kiezen voor een langere spreektijd 
voor die vergadering, of voor een betere verdeling van de onderwerpen over de 
vergaderingen. Ook kan de raad zelf tijdens de vergadering spreektijd toevoegen; de 
raad blijft baas over zijn eigen vergaderorde. 

Uitkomst:
- Met ingang van raadsvergadering van 15 december:

o 10 minuten spreektijd per fractie per raadsvergadering (aandacht voor 
duidelijke spelregels);

o 2 minuten extra voor indienen motie vreemd aan de orde;
o Geen debat in de eerste termijn;
o Ook spreektijd instellen voor college.

- De insteek is experimenteren en leren. Evaluatie na enkele maanden.



Externe communicatie bij doorschuiven raadsvoorstellen
De burgemeester heeft hiervoor aandacht gevraagd binnen het college (afgedaan).

Memo raadsbijeenkomsten
Dhr. Geers meldt dat de memo beschikbaar is gesteld aan het management. Uitleg voor 
de raad volgt, nadat het infographic beschikbaar is.

4. Termijnagenda gemeenteraad
Dhr. Geers licht toe dat voorstellen zijn toegevoegd aan de planning voor december, 
waaronder enkele verordeningen om ondernemers tegemoet te kunnen komen i.v.m. 
corona. 
Er staan veel onderwerpen op de planning voor januari. Enkel de VVGB en het 
suppletieverzoek zijn zeker. De andere onderwerpen zijn nog onzeker, waaronder de 
onderwerpen binnen het sociaal domein. N.a.v. raadsvragen en toezeggingen zijn 
toegevoegd: Arkendonk en maaibeleid. 
Het toeristisch fonds is afgevoerd; het betrof een verschuiving van inzet, die zonder 
raadsbehandeling kon worden doorgevoerd. 
Dhr. Peters vraagt aandacht voor een goed tijdpad voor de warmtetransitievisie. Dhr. 
Geers meldt dat daarover een raadsbrief met planning wordt voorbereid. Streven is dat 
de brief nog dit jaar beschikbaar komt.
Dhr. Peters complimenteert dhr. Geers met de nieuwe invulling van de termijnagenda.

5. 1. Conceptagenda raadsvergadering dinsdag 15 december 2020
De commissie stelt de conceptagenda vast zoals voorgesteld.

Dhr. Peters vraagt aandacht voor de context van het voorstel verordening jeugdhulp. De 
griffie zal met de steller overleggen of bevestigd kan worden c.q. duidelijker gemaakt kan 
worden dat het nu enkel een technische vertaling is van al bekende keuzes (regelgeving 
PGB conform Wmo en overgang sociaal wijkteam naar gemeentelijke organisatie). 

N.a.v. de raadsvoorstellen, die ter illustratie zijn herschreven, geeft de commissie aan dat 
vooral de samenvattingen te lang zijn. Dhr. Peters verwacht dat de andere opzet van de 
raadsvoorstellen zal helpen om als raad te krijgen wat nodig is. Zoals ook de ROB 
aangeeft, verdient de raad een goede ondersteuning. Voorstellen moeten duidelijk zijn. 
Dhr. Hoosemans vult aan dat ballast voorkomen moet worden. De commissie geeft de 
griffie ruimte om (gepast) te prikkelen met feedback om zo betere raadsvoorstellen te 
verkrijgen.

Het fractievoorzittersoverleg was akkoord met het sjabloon, met nog een enkele kleine 
aanpassing. Het sjabloon gaat binnenkort naar de organisatie en de nieuwe werkwijze zal 
o.a. ondersteund worden met instructie voor de stellers. 

2. Schrijven brieven voor gevangenen
Op voorstel van GBV neemt de commissie de brief voor Algerije op de agenda op 
(vrijlaten politiek activist).

6. Terugblik en vooruitblik vergaderingen en bijeenkomsten

Terugblik:
Mevr. Broekhoven geeft n.a.v. de bijeenkomst over openbare orde en veiligheid aan dat 
het stellen van vragen via het systeem niet bij iedereen lukte. Zij verzoekt om voortaan 
raadsleden vooraf te informeren over eventuele systemen die gebruikt gaan worden en 
hen de gelegenheid te geven die vooraf te installeren/testen. 

Vooruitblik:
- De commissie bevestigt de voorgestelde werkwijze voor de beide klankbordgroepen 

(week 1 Participatie en omgevingswet en week 3 sociaal domein, aanvang 18:30 
uur).



- De informatie- en de debatbijeenkomst over toegang sociaal domein vervallen (8 
december en 12 januari). Het tijdpad en de vorm van deze beleidsnota worden 
opnieuw bekeken.

- De nieuwe bijeenkomsten zijn akkoord:
o 19 januari informatie-/werkbijeenkomst organisatieontwikkeling en 

dienstverlening
o 2 februari werkbijeenkomst Arkendonk (nog onderbouwen)
o 16 maart informatiebijeenkomst evaluatie pilot integraal sociaal domein (nog 

onderbouwen).
- Te verwachten:

o Eventuele informatiebijeenkomst Covid wet: dhr. Hoosemans en de griffier 
toetsen of de recente schriftelijke informatie wellicht volstaat.

o Akkoord met inplannen bijeenkomst integriteit op 5 of 12 januari (in lijn met 
eerdere training morele oordeelsvorming; casussen). 

- Vraag over Verklaring Van Geen Bedenkingen (VVGB) energiepark:
o De commissie verwacht dat raadsleden behoefte zullen hebben aan meer 

beeld en context bij het totale proces. De voorkeur gaat uit naar eerst een 
werkbijeenkomst en daarna ruimte voor schriftelijke vragen. Dhr. Peters 
verzoekt de recente ontwikkelingen rondom windenergie erbij te betrekken. 

7. Verordeningen
De commissie stemt ermee in dat de griffie juridisch advies vraagt (in- of extern). Het gaat 
om de bredere werkwijze met verordeningen; de modellen van de VNG betreffen enkel 
de teksten van de verordeningen en voldoen niet altijd.

8. Rondvraag en sluiting
Hiervan wordt geen gebruik gemaakt.

De voorzitter sluit het overleg met dank aan de aanwezigen voor hun inbreng.


